
Protokół Nr XXVI/17 
z sesji Rady Miasta Racibórz 

zwołanej na dzień 22 lutego 2017 r. na godz. 1400.

Numery podjętych uchwał:

1. XXVI/353/2017 w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
2. XXVI/354/2017 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
3. XXVI/355/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej działki gruntu,
                                  położonej w Raciborzu przy ul. Brzozowej.
4. XXVI/356/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, 
                                  położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Michejdy i Mariańskiej.
5. XXVI/357/2017 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej,
                                  położonej w Raciborzu przy ul. Tęczowej.
6. XXVI/358/2017 w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Chorwacka.
7. XXVI/359/2017 w sprawie nadania nazwy Rondo im. Żołnierzy Niezłomnych.
8. XXVI/360/2017 w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla
                                 Gminy Racibórz na lata 2017 - 2020.
9. XXVI/361/2017 w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/348/2017 Rady Miasta Racibórz 
                                  z dnia 25 stycznia 2017 r. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół
                                  podstawowych gimnazjów prowadzonych przez Miasto Racibórz 
                                  do nowego ustroju szkolnego.
10. XXVI/362/2017 w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania
                                  rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto
                                  Racibórz oraz określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia
                                  tych kryteriów.
11. XXVI/363/2017 w sprawie przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia
                                  zawodowego nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania
                                  opłat za kształcenie pobieranych przez szkoły wyższe lub zakłady
                                  kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form, na które dofinansowanie
                                  jest przyznawane dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach 
                                  oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz 
                                  na 2017 rok.
12. XXVI/364/2017 w sprawie zmiany Uchwały nr X/107/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia
                                  30 września 2015 r. w sprawie „Programu ograniczenia niskiej emisji 
                                  w Mieście Racibórz na lata 2016-2018".
13. XXVI/365/2017 w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
                                  Raciborza".
14. XXVI/366/2017 w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
                                  Raciborza".
15. XXVI/367/2017 w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
                                  Raciborza".
16. XXVI/368/2017 w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
                                  Raciborza".
17. XXVI/369/2017 w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
                                  Raciborza".
18. XXVI/370/2017 w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
19. XXVI/371/2017 w sprawie skargi na działalność Dyrektora Zespołu Obsługi Placówek
                                  Oświatowych   w Raciborzu.
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Uczestnicy sesji z ramienia Urzędu Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk
 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak
 Sekretarz Miasta Tomasz Kaliciak
 Skarbnik Miasta Beata Koszowska – Gralak
 Naczelnik Wydziału Inwestycji i Urbanistyki Mariola Isańska – Matela
 Naczelnik Wydziału Komunalnego Bożena Jedynak – Turakiewicz
 Naczelnik Wydziału Ochrony

Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz
 Naczelnik Wydziału Edukacji

Kultury i Sportu Robert Myśliwy
 Naczelnik Wydziału Gospodarki

Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska
 Naczelnik Wydziału Lokalowego Agnieszka Mróz
 Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich Dorota Fleszer
 Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych Iwona Trzeciakowska
 Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Stanisław Mrugała
 Komendant Straży Miejskiej Wiesław Buczyński
 Radca Prawny Maciej Markowicz 
 

Ad. 1.  Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady Miasta Henryk Mainusz otworzył sesję Rady Miasta Racibórz, 
stwierdzając, że na 23 radnych na sali jest obecnych 23, Rada jest więc władna do podejmowania 
uchwał. Lista obecności stanowi zał. Nr 1 do protokołu.
Następnie przedstawił wnioski wnoszące zmiany w planowanym porządku obrad zał. Nr 2:
 wniosek Prezydenta Miasta w sprawie usunięcia z porządku obrad Uchwały w sprawie nadania 

nazwy Rondo Rodła.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w tej sprawie do urzędu wpłynęło pismo 

wnioskodawców przedmiotowej uchwały.
 Radny Piotr Klima poprosił o podanie formalnego powodu.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w piśmie p. Głowacki informuje urząd o 

zmianach jakie nastąpiły w składzie zarządu raciborskiego klubu Rodła oraz wnosi o 
wstrzymanie inicjatyw zgłaszanych przez klub, między innymi i przedmiotową uchwałę.     

 wniosek Prezydenta Miasta o ujęcie w porządku obrad dodatkowych następujących punktów i 
projektów uchwał:
1. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
2. Uchwała  w  sprawie  przyjęcia  planu  dofinansowania  form  doskonalenia  zawodowego

nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie pobieranych
przez szkoły wyższe lub zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form, na które
dofinansowanie  jest  przyznawane  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  placówkach
oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz na 2017 rok.

3. Uchwała  w  sprawie  zmiany  Uchwały  nr  X/107/2015  Rady Miasta  Racibórz  z  dnia  30
września 2015r. w sprawie „Programu ograniczenia niskiej emisji w Mieście Racibórz na
lata 2016-2018".

4. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
5. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
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6. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
7. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
8. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
9. Autopoprawkę do projektu Uchwały w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
10. Poprawioną wersję Uchwały w sprawie nadania nazwy Rondo im. Żołnierzy Niezłomnych.
11. Poprawioną wersję Uchwały w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania

rekrutacyjnego  do  przedszkoli  publicznych  prowadzonych  przez  Miasto  Racibórz  oraz
określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów.  

 wnioski wynikające z pracy Rady Miasta:
1. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
2. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Zespołu Obsługi Placówek 

Oświatowych w Raciborzu.
 Przew. RM Henryk Mainusz poddał pod głosowanie wyżej przedstawione wnioski.
Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższe wnioski, ustalając 
następujący porządek obrad (wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 3):
   
1. Otwarcie sesji i ustalenie porządku obrad - dokonane.
2. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Miasta Racibórz.
3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.
4. Zbiornik Racibórz Dolny - Informacja Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Gliwicach

o stanie zaawansowania prac.
5. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
      Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej działki gruntu, położonej 

w Raciborzu przy ul. Brzozowej.
7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, położonej 

w Raciborzu u zbiegu ulic Michejdy i Mariańskiej.
8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej, położonej 

w Raciborzu przy ul. Tęczowej.
9. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Chorwacka.
10. Uchwała w sprawie nadania nazwy Rondo im. Żołnierzy Niezłomnych.
11. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy Racibórz

na lata 2017 - 2020.
12. Uchwała  w sprawie  zmiany Uchwały  Nr  XXV/348/2017  Rady Miasta  Racibórz  z  dnia  25

stycznia  2017  r.  w  sprawie  projektu  dostosowania  sieci  szkół  podstawowych  i  gimnazjów
prowadzonych przez Miasto Racibórz do nowego ustroju szkolnego.

13. Uchwała  w sprawie  określenia  kryteriów na drugim etapie  postępowania rekrutacyjnego do
przedszkoli  publicznych prowadzonych  przez  Miasto  Racibórz  oraz  określenia  dokumentów
niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

14. Uchwała  w  sprawie  przyjęcia  planu  dofinansowania  form  doskonalenia  zawodowego
nauczycieli,  ustalenia  maksymalnej  kwoty  dofinansowania  opłat  za  kształcenie  pobieranych
przez szkoły wyższe lub zakłady kształcenia nauczycieli  oraz  specjalności  i  form, na które
dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli zatrudnionych w placówkach oświatowych,
dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz na 2017 rok.

15. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr X/107/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 30 września
2015r.  w sprawie  „Programu ograniczenia niskiej  emisji  w Mieście  Racibórz na lata  2016-
2018".

16. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
17. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
18. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
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19. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
20. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta Raciborza".
21. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.
22. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Zespołu Obsługi Placówek Oświatowych w

Raciborzu.
23. Interpelacje, zapytania i wnioski.
24. Zakończenie sesji.       

Ad 2. Przyjęcie protokołu z XXV sesji Rady Miasta Racibórz.

 Radny Michał Woś zgłosił uwagę odnoszącą się do jego wypowiedzi z protokołu, kiedy zgłaszał
wniosek dotyczący zaproszenia na marcowe uroczystości 800 – lecia miasta Prezydenta RP 
Andrzeja Dudy. Wskazał, że podczas zgłaszania wniosku przekazywał, że jest to mało realne z 
uwagi na późny już termin i poprosił aby ta jego wypowiedź w tym protokole się znalazła.

 Przew. RM Henryk Mainusz po uzgodnieniu z protokolantem poddał pod głosowanie Protokół 
Nr XXV/17 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 25 stycznia 2017 r. z poprawką przedstawioną 
przez radnego Michała Wosia.

Rada przy 23 głosujących radnych, 21 głosami za, 0 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
Protokół Nr XXV/17 z sesji Rady Miasta Racibórz z dnia 25 stycznia 2017 r. z poprawką
przedstawioną przez radnego Michała Wosia. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 4. 

Ad 3. Informacja o bieżących działaniach Prezydenta Miasta i realizacji uchwał Rady Miasta.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił bieżącą realizację uchwał Rady Miasta 
poprzedniej kadencji oraz bieżącą realizację uchwał Rady Miasta i zarządzeń Prezydenta Miasta
obecnej kadencji. Przedmiotowe informacje stanowią zał. Nr 5 do protokołu. Następnie 
przedstawił informacje o najważniejszych wydarzeniach i realizacji zadań między sesjami. Lista
omówionych wydarzeń stanowi zał. Nr 6 do protokołu. Dalej przekazał informacje o objęciu 
przez Miasto Racibórz 1172 udziałów w Towarzystwie Budownictwa Społecznego Sp. z o.o. o 
łącznej wartości 586.000 zł. 

 Radna Anna Ronin zapytała czy może w tym punkcie zadać pytania Prezydentowi Miasta.
 Przew. RM Henryk Mainusz wskazał, że właściwym punktem na zadawanie pytań będzie pkt. 

23 – Interpelacje, zapytania i wnioski.

Ad 4. Zbiornik Racibórz Dolny - Informacja Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej 
          w Gliwicach o stanie zaawansowania prac.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że dyrektor RZGW nie mógł dzisiaj uczestniczyć w
sesji w związku z powyższym przesłał radnym pisemną informację - zał. Nr 7. Następnie dodał,
że dyrektor zadeklarował również odpowiedzieć na wszystkie pytania radnych  przesłane mu po
sesji. Przekazał również, że obecnie na zbiorniku trwają tylko niewielkie prace w ramach 
podwykonawstwa, ponieważ RZGW jest w trakcie wyboru nowego wykonawcy.  

 Radny Michał Fita przedłożył do protokołu pytania z jakimi do niego zwróciło się 
Stowarzyszenie na rzecz Rozwoju Żeglugi Śródlądowej i Dróg Wodnych „Rada Kapitanów 
Żeglugi Śródlądowej” - zał. Nr 8.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak innych pytań zamknął przedmiotowy punkt obrad.
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Ad 5.   1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.
2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

1. Uchwała w sprawie zmiany budżetu miasta na 2017 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały wraz z autopoprawką.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Fita zapytał w kwestii wykonania dokumentacji projektowej do zadania „Rozwój
zakładu odzysku i unieszkodliwiania odpadów komunalnych w mieście Racibórz”.

 Zastępca Prezydenta Miasta Wojciech Krzyżek wyjaśnił, że miasto przygotowywało już  
dokumentację na składowisku, niemniej w trakcie prac okazało się, że teren ten wymaga 
ogromnych nakładów związanych z wymianą gruntu i osuszeniem części skarpy, w związku z 
tym zdecydowano się na nową lokalizację zakładu odzysku na terenie PK. Dodał, że chodzi też 
o to aby zmniejszyć koszty wybudowania tego zakładu, tak aby można było skorzystać z dotacji
unijnej. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę wraz z autopoprawką – zał. Nr 9 i 10.

Rada przy 23 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 5 wstrzymujących się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVI/353/2017 stanowi zał. Nr 11 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 12.

2. Uchwała w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 15 głosami za, 0 przeciw i 8 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVI/354/2017 stanowi zał. Nr 13 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 14.

Ad 6. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż niezabudowanej działki gruntu,
          położonej w Raciborzu przy ul. Brzozowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Woś przekazał, że mieszkańcy osiedla obawiają się budowy nowych domów w 
tamtym miejscu. Zapytał również dlaczego wybrano metodę sprzedaży przez dewelopera, a nie 
tak jak na Ocicach czyli poprzez podzielenie działek i sprzedaż indywidualnym osobom. Czy w 
przypadku takiej sprzedaży deweloper będzie zobowiązany zadbać o infrastrukturę w okolicach 
tej działki.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że system deweloperski pozwala zabudować te 
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działki jednocześnie. Dodał, że deweloper ma wybudować osiedle łącznie z infrastrukturą tj. 
sieciami i drogami. Dodał, że na tym terenie plan przestrzenny narzuca określony sposób 
zabudowy, który trochę ogranicza sposób inwestowania co zasygnalizowali już potencjalni 
inwestorzy. Być może więc plan ten będzie poddany zmianom.   

 Radny Michał Woś zapytał czy podjęto już rozmowy z potencjalnymi inwestorami i w jaki 
zakresie plan miałby być zmieniany. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że terenem jest zainteresowana jedna firma 
zewnętrzna, która sygnalizuje że plan ten jest gorsetem dla tej działki. Dodał jednak, że w 
ocenie urzędu można tą działkę zabudować w zgodzie z zapisami planu.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 15 głosami za, 3 przeciw i 5 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVI/355/2017 stanowi zał. Nr 15 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 16.

Ad 7. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej,
          położonej w Raciborzu u zbiegu ulic Michejdy i Mariańskiej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Fita zapytał, czy były prowadzone rozmowy z obecnym najemcom i jaki jest stan
prawny tego najmu. 

 Naczelnik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Elżbieta Sokołowska przekazała, że obecny
dzierżawca też jest zainteresowany kupnem tej nieruchomości niemniej sprzedaż ta jest 
przetargowa.  

 Radny Michał Woś zapytał jaki jest charakter tej nieruchomościami i czy dzierżawca ten 
kupując tą działkę dalej będzie tam mógł prowadzić działalność. 

 Naczelnik Wydziału GN Elżbieta Sokołowska przekazała, że przeznaczeniem tej nieruchomości
jest budownictwo jednorodzinne z usługami. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 20 głosami za, 0 przeciw i 3 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVI/356/2017 stanowi zał. Nr 17 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 18.

Ad 8. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej,
          położonej w Raciborzu przy ul. Tęczowej.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że na Komisji RGBiF Prezydent Miasta deklarował, że
dla tej działki zostanie zapewniony swobodny dojazd.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że sprzedaż tej działki następuje na takich samych
zasadach jak gdzie indziej.
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 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Irena  Żylak  przekazała,  że  działki  te  zostają  sprzedane  w
normalnym przetargu podobnie jak wcześniejsze uchwały  

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał na sprawę tzw. sięgaczy.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że był to przypadek ul. Szczecińskiej, niemniej od

tego sposobu już się odeszło.  
 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że przy okazji można pomyśleć o ciągu komunikacyjnym

łączącym ul. Tęczowej z ul. Odrodzenia.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że w tym przypadku nie jest to konieczne. Dodał, że

chodnik jest do rozważenia ale nie w tej chwili. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 23 głosujących radnych, 17 głosami za, 2 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVI/357/2017 stanowi zał. Nr 19 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 20. 

Ad 9. Uchwała w sprawie nadania drodze wewnętrznej nazwy ul. Chorwacka.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marek Rapnicki zgłosił wniosek o wycofanie przedmiotowej uchwały z porządku sesji w
celu przygotowania wykazu ulic, które powstaną w najbliższych latach tak aby je kompleksowo 
nazwać. Dalej przekazał, że sam jest zwolennikiem ulicy Kresowej. 

 Radny Marcin Fica przekazał, że na komisji podkreślano, że ul. Chorwacka wpisuje się w 
nazwy ulic na Ocicach.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że urząd w przeciągu kilku miesięcy przygotuje 
pewne zasady dotyczące nazewnictwa ulic. Dalej wskazał, że gdy chodzi o patronów dla ulic, 
placów czy skwerów warto poprosić też o opinie zespół złożony z historyków.      

 Radny Marek Rapnicki zapytał, czy wypowiedź Prezydenta Miasta idzie w sukurs jego 
wnioskowi czy jest przeciwna.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że w tym przypadku nazwa ta została poddana opinii
komisji, a także poddana konsultacjom z właścicielami działek. 

 Przew. RM Henryk Majnusz poddał pod głosowanie wniosek radnego Marka Rapnickiego o 
wycofanie przedmiotowej uchwały z porządku sesji. 

 Radny Marek Rapnicki podkreślił, że nie jest przeciwny tej nazwie lecz wskazuje na potrzebę 
kompleksowego załatwiania nazewnictwa ulic. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał na nazwane już skwery Kresowian czy Sybiraków. 
Rada przy 23 głosujących radnych, 2 głosami za, 17 przeciw i 4 wstrzymującymi się odrzuciła
powyższy wniosek radnego Marka Rapnickiego. 
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 21. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska zwróciła uwagę na to aby nie dopuszczać dyskusji w trakcie 
głosowania. 

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że ta uwaga przede wszystkim powinna być skierowana 
do tych, którzy nie stosują się do procedury głosowania. Następnie z uwagi na pozytywne 
opinie komisji i brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową 
uchwałę.
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Rada przy 23 głosujących radnych, 19 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVI/358/2017 stanowi zał. Nr 22 do protokołu.
Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 23. 

Ad 10. Uchwała w sprawie nadania nazwy Rondo im. Żołnierzy Niezłomnych. 

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Marcin Fica przekazał, że Komisja GMOŚiBP zaopiniowała negatywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Michał Woś poprosił o udzielenie głosu Pani Stefanii Pak reprezentującą 
wnioskodawców nadania tej nazwy.  

 Pani Stefania Pak z Klubu Gazety Polskiej w Raciborzu przedstawiła dodatkowe uzasadnienie 
dla wniosku nazwania przedmiotowego ronda  imieniem Żołnierzy Niezłomnych. W swoim 
wystąpieniu wskazała między innymi, że historia nadała im predykat „wyklęci” bo walczyli w 
lasach, zmuszeni byli zamienić dzień w nocy, a nocą walczyć jakby to był dzień, a potem 
zastawiono na nich pułapki, mobilizowano regularną armię pod wodzą komunistycznych 
oficerów by polować na żołnierzy, którzy broni nie złożyli bo wolnej Polski nie było. To był rok
1945. Dalej wskazała, że prawda nie ma ust które można było zamknąć na zawsze. Polacy 
poznają prawdę o sobie i o naszej drodze do wolności. Przywrócono więc pamięć Polskiego 
Państwa Podziemnego, Armii Krajowej, Żołnierzy Powstanie Warszawskiego i Żołnierzy 
Niezłowmych, Wyklętych, co stanowi przywracanie godności państwu polskiemu. Uznała, że 
nadając rondu nazwę Żołnierzy Niezłomnych to opowiedzenie się po stronie prawdy, pięknej 
prawdy o tym, że zawsze byli w naszym społeczeństwie ludzie, którzy mieli wartości, którzy 
dla wartości  jaką jest ojczyzna, honor, wiara  gotowi byli poświęcić to co najdroższe – życie, 
czasem nie tylko swoje, ale również swoich najbliższych.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że termin „Niezłomni - Wyklęci” nie do końca został jeszcze 
zdefiniowany. Zapytał więc czy wnioskodawcy akceptują nazwę z uchwały. Dalej przekazał, że 
osobiście wybrałby inne miejsce, bardziej pasujące do tej historii, np. zadrzewiony park ze 
ścieżką edukacyjną. Wskazał, że za rondem przemawia jedynie fakt większej ilości osób, które 
o tym miejscu się dowiedzą.     

 Radny Marek Rapnicki przekazał, że dyskutować można bardzo długo, niemniej lepiej robić to 
na komisjach. Uznał, że dzisiaj nie powinno być tutaj żadnej intencji aby tą sprawę rozmywać 
czy też oddalać. Gorąco więc zachęcił do tego aby stanąć w prawdzie.

 Radny Leszek Szczasny przekazał, że będzie głosował przeciw ale nie ze względu, że jest  
przeciwny temu upamiętnieniu ale dlatego, że należy wybrać inne godne miejsce. Dalej uznał, 
że w roku jubileuszu należy szczególnie pamiętać o raciborzanach. Dlatego też przekazał, że 
bardziej do niego przemawia kontr propozycja nazwania tego ronda imieniem Książąt 
Raciborskich. Dalej przekazał, że sprawę nazewnictwa należy załatwić kompleksowo tak jak 
wskazywał na komisjach radny Michał Fita.        

 Radny Marek Rapnicki przypomniał to co mówił na komisjach, że Książęta Raciborscy mają 
duże szanse na upamiętnienie na skwerze przez zamkiem, gdzie ma także powstać monument 
dla upamiętnienia Mieszka Plątonogiego. Dalej przekazał, że złożony wniosek Klubu Gazety 
Polskiej jest bardzo sensowny.     

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że miały już miejsce próby nazwania tego ronda. 
 Radny Michał Fita przekazał, że będzie głosował za nazwaniem tego ronda imieniem Żołnierzy 

Niezłomnych. Odwołał się w tym miejscu do słów, że jeżeli ktoś zgłosił się z inicjatywą, to 
należy tą inicjatywę uszanować. Dodał, że w tej radzie wielokrotnie zdarzały się już głosowania
w których radni się wstrzymywali wtedy gdy nie byli przekonani do jakieś inicjatywy. Na 
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koniec uznał, że szczególnie w roku jubileuszowym powinie powstać katalog miejsc, którym 
będzie można nadać odpowiednie nazwy.     

 Radny Michał Woś przekazał, że też jest za tą inicjatywą, szczególnie, że nie upamiętnia się 
miejsce ale tych ludzi. Po drugie wskazał, że miejsce to będzie się dobrze komponowało gdyż 
po drugiej stronie mostu jest ul. Armii Krajowej. Uznał również, że dla nazwy Książąt 
Raciborskich najlepszym miejscem będzie skwer przed zamkiem. 

 Radny Andrzej Rosół uznał, że wnioskodawcom należą się słowa podziękowania za 
przypomnienie nam tej grupy polaków i wartości w które reprezentowali. Wskazał, że przy tym 
rondzie stoi już pomnik Matki Polki, z którym to rondo jest utożsamiane dlatego też będzie 
głosował przeciw ale nie przeciw niezłomnym ale przeciw wyborowi tego miejsca.  

 Radny Wiesław Szczygielski przekazał, że nie ma potrzeby licytować się na to jak radni będą 
głosować. Uznał, że jest wniosek i jest doskonałe miejsce więc należy to przegłosować.  

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  21  głosujących  radnych,  10  głosami  za,  8  przeciw  i  3  wstrzymującymi  się
(2 radnych nie głosowało) przyjęła powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVI/359/2017 stanowi
zał. Nr 24 do protokołu. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 25.

 Przew. RM Henryk Majnusz zarządził przerwę w obradach, od godz. 1535 do godz. 1550. 

Ad 11. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy
            Racibórz na lata 2017 – 2020.

 Radny Franciszek Mandrysz odnosząc się punktu 4.3d zapytał czy w tym planie jest ujęte 
zadanie związane z kapliczka przy ul. Grobla w Markowicach, a jeżeli nie to wnosi o ujęcie 
tego w programie.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał,  że temat ten był już dyskutowany. Wskazał,  że
program generalnie obejmuje wszystkie kapliczki, które wymagają naprawy.  

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że jest to najstarsza kapliczka w Markowicach, osłonięta
4 lipami. Dalej odnosząc się do punktu 5 dotyczącego priorytetów zapytał co ostatecznie stanie
się ze spichlerzem, czy nastąpi jego wywiezienie.  

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że jest to kwestia porozumienia, które nie zostało
jeszcze podpisane. 

 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że w przypadku gdyby nie udało się podpisać stosownego
porozumienia to warto aby spichlerz choćby częściowo objąć tym programem. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w przypadku braku porozumienia to oczywiście
spichlerz będzie trzeba zabezpieczyć. 

 Radny  Franciszek  Mandrysz  poprosił  o  uwzględnienie  tego  spichlerza  w  przypadku  braku
porozumienia. 

 Radny  Marcin  Fica  przekazał,  że  swoje  pytania  do  Miejskiego  Konserwatora  Zabytków
sprecyzuje później na piśmie. 

 Radna Zuzanna Tomaszewska zapytała o możliwości pozyskania dotacji na zabytki. 
 Prezydent  Miasta  Mirosław  Lenk przekazał,  że  nie  jest  mu  znany  program pomocowy na

konserwację zabytków.   
 Radna Zuzanna Tomaszewska przekazała, że postara się wysłać mailem stosowną informację.
 Radny Leszek Szczasny zapytał czy jest już potwierdzone kwietniowe spotkanie z 

Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków i czy wówczas będzie też MKZ.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że zaproszenie zostało już wystosowane. 
 Radny Wiesław Szczygielski odnosząc się do planów publikacji materiału na temat raciborskich

cmentarzy poprosił i uczulił aby zadbać o te cmentarze i ich zabytki oraz o wskazywanie 
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instytucjom gdzie można pozyskać na to środki.  
 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywną opinię komisji i brak chętnych do dalszej 

dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
Rada przy 22 głosujących radnych, 20 głosami za, 1 przeciw i 1 wstrzymującym się przyjęła
powyższą uchwałę (1 radna nieobecna na sali). Uchwała Nr XXVI/360/2017 stanowi zał. Nr 26
do protokołu. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 27. 

Ad 12. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXV/348/2017 Rady Miasta Racibórz z dnia
            25 stycznia 2017 r. w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 
            i gimnazjów prowadzonych przez Miasto Racibórz do nowego ustroju szkolnego.

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 22 głosujących radnych, 21 głosami za, 1 przeciw i 0 wstrzymujących się przyjęła
powyższą uchwałę (1 radna nieobecna na sali). Uchwała Nr XXVI/361/2017 stanowi zał. Nr 28
do protokołu. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 29. 

Ad 13. Uchwała w sprawie określenia kryteriów na drugim etapie postępowania
            rekrutacyjnego do przedszkoli publicznych prowadzonych przez Miasto Racibórz oraz
            określenia dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dyskusji 
poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  22  głosujących  radnych,  jednogłośnie  przyjęła  powyższą  uchwałę  (1  radna
nieobecna na sali). Uchwała Nr XXVI/362/2017 stanowi  zał. Nr 30 do protokołu.  Wydruk z
głosowania imiennego stanowi zał. Nr 31. 

Ad 14. Uchwała w sprawie przyjęcia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego
            nauczycieli, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie
            pobieranych przez szkoły wyższe lub zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności
            i form, na które dofinansowanie jest przyznawane dla nauczycieli zatrudnionych 
            w placówkach oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Miasto Racibórz
            na 2017 rok.

 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radny Paweł Rycka przekazał, że Komisja OKSRiOS pozytywnie zaopiniowała projekt 
przedmiotowej uchwały.

 Radna Anna Ronin przekazała, że na komisjach pytała o wielkość zapotrzebowania i o ilość 
nauczycieli, którzy skorzystali z tej formy dofinansowania. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że materiał taki będzie przygotowany w terminie 
ale nie na dzisiejszą sesję. 

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.
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Rada przy 22 głosujących radnych, 18 głosami za, 0 przeciw i 4 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę (1 radna nie głosowała). Uchwała Nr XXVI/363/2017 stanowi zał. Nr 32 do
protokołu. Wydruk z głosowania imiennego stanowi zał. Nr 33. 

Ad 15. Uchwała w sprawie zmiany Uchwały nr X/107/2015 Rady Miasta Racibórz z dnia 
            30 września 2015r. w sprawie „Programu ograniczenia niskiej emisji w Mieście
            Racibórz na lata 2016-2018".
 Radny Jan Wiecha przekazał, że Komisja RGBiF zaopiniowała pozytywnie projekt 

przedmiotowej uchwały.
 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że jest za przyjęciem tego programu jednakże z 

zastrzeżeniem, że należy rozszerzyć zakres rzeczowy uchwały o następujący zapis 
„Przeprowadzenie rozbudowy i modernizacji sieci gazowniczych w dzielnicach, ze 
szczególnym uwzględnieniem rozbudowy sieci gazowniczej w Markowicach”. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że nie jest to zadanie miasta. Dodał, że zakład 
gazowniczy czeka na odbiorców. 

 Radny Franciszek Mandrysz przekazał, że są gminy, które inwestują w rozwój sieci 
gazowniczej. Dodał również, że barierą są duże koszty podłączenia. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że warunkiem ze strony zakładu gazowniczego jest
pozyskanie odpowiedniej ilości odbiorców chcących gazem ogrzewać domy.   

 Radny Franciszek Mandrysz wskazał, że tacy odbiorcy są, niemniej problemem jest przewiert 
pod przejazdem kolejowym. Dlatego też aby realnie mówić o ograniczeniu niskiej emisji to 
poprosił o zajęcie się tym tematem.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wniosek o zajęcie się tym tematem jest 
zrozumiały, natomiast wpisywanie tego do programu jest niemożliwe. 

 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz wyjaśniła, że 
wprowadzenie tego typu zadania jest możliwe w programie gospodarki nisko emisyjnej.

 Radny Franciszek Mandrysz w związku z powyższym przekazał, że w tej sprawie złoży 
interpelację. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że osobiście sprawdzi ten temat.  
 Radny Franciszek Mandrysz uznał, że program ten przekona wszystkich jeszcze 

niezdecydowanych. 
 Radny Zbigniew Sokolik podziękował za wykaz budynków i dopytał o termin realizacji etapu 3.
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że nie jest tam wskazany rok. Obecnie jest 

przygotowywany wniosek z konkretnym harmonogramem całej inwestycji. Dodała, że PEC 
podłączy ul. Skłodowską do ciepła systemowego w etapie IV czyli w 2019 roku.  

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy lista dotycząca 2017 roku też ulegnie zmianie. 
 Zastępca Prezydenta Miasta Irena Żylak przekazała, że lista podlega zmianom ze względu na 

pozyskanie niezbędnym pozwoleń i uzgodnień. Dodała, że wniosek należy złożyć w maju i do 
tego czasu trzeba cały 3 letni zakres inwestycji uzgodnić. 

 Radny Zbigniew Sokolik zapytał czy w tym wypadku zmianom podlega łączny koszt 
inwestycji.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że chodzi o to aby w sumie utrzymać poziom 
dofinansowania w granicach 60% i zmieścić się w kwocie 12 mln zł.   

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na pozytywne opinie komisji i brak chętnych do dalszej 
dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada  przy  22  głosujących  radnych,  jednogłośnie  przyjęła  powyższą  uchwałę  (1  radny
nieobecny na sali). Uchwała Nr XXVI/364/2017 stanowi  zał. Nr 34 do protokołu. Wydruk z
głosowania imiennego stanowi zał. Nr 35. 
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Ad 16. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
            Raciborza".

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że wytypowanie osób do wyróżnienia tytułem wraz z 
medalem nastąpiło w szerokim gronie, o którym rada decydowała w miesiącu styczniu br. 
Dodał, że kolejność przedłożonych uchwał wynika z porządku alfabetycznego.

 Radny Piotr Klima zwrócił uwagę na potrzebę uzupełnienia uchwał o tytuły naukowe tych osób.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że do tej pory w tego typu uchwałach nie 

wpisywano tytułów naukowych.
 Radny Piotr Klima uznał, że to powinno zależeć od tych osób dlatego też zapytał czy te osoby 

zostały o tym powiadomione i czy się zgadzają.  
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że bez zgody tych osób nie było by tych uchwał.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk wskazał, że osoby te są równo zasłużone niezależnie od 

statusu zawodowego.
 Radny Marek Rapnicki uznał, że to szanowne grono wybranych osób jest odporne na tego typu 

komplementy. Dodał, że zaakceptowane uzasadnienia świadczą o tym, że jest konsensus. 
Wskazał, że osoby te w gronie osób z szerokiej listy kandydatów otrzymało bądź komplet 9 
głosów albo najdalej 7.    

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że żadna z tych osób nie wniosła uwag ani do uchwały 
ani do uzasadnienia.  

 Radny Piotr Klima przekazał, że jego uwaga wynika z osobistego doświadczenia. 
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk uznał, że tytułów naukowych nie stosuje się w wielu innych 

miejscach. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 

głosowanie przedmiotową uchwałę (Piotr Libera).
Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXVI/365/2017 stanowi zał. Nr 36 do protokołu. Wydruk z głosowania imiennego
stanowi zał. Nr 37. 

Ad 17. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
            Raciborza".

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę (Joachim Raczek).

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę. 
Uchwała Nr XXVI/366/2017 stanowi zał. Nr 38 do protokołu. Wydruk z głosowania imiennego
stanowi zał. Nr 39. 

Ad 18. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
             Raciborza".

 Radny Piotr Klima uznał, że w tym wypadku powinny zostać wyróżnione dwie osoby.
 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że komisja ustaliła wyróżnienie małżeństwa.
 Radny Marcin Fica wskazał na potrzebę poprawki w § 1 gdzie zamiast słowa „Pani” powinno 

być „Państwu”.
 Radna Zuzanna Tomaszewska wskazała, że Państwo Rajczykowscy wspólnie prowadzą 

hospicjum dlatego też rozumie ten zamysł. 
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
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głosowanie przedmiotową uchwałę z uwzględnieniem poprawki w § 1 (Państwo Lucyna i 
Marek Rajczykowscy).

Rada przy 23 głosujących radnych, jednogłośnie przyjęła powyższą uchwałę.
Uchwała Nr XXVI/367/2017 stanowi zał. Nr 40 do protokołu. Wydruk z głosowania imiennego
stanowi zał. Nr 41. 

Ad 19. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
             Raciborza".

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 
przedmiotową uchwałę (Marian Szlapański).

Rada  przy  22  głosujących  radnych,  jednogłośnie  przyjęła  powyższą  uchwałę  (1  radny
nieobecny na sali). Uchwała Nr XXVI/368/2017 stanowi  zał. Nr 42 do protokołu. Wydruk z
głosowania imiennego stanowi zał. Nr 43. 

Ad 20. Uchwała w sprawie nadania tytułu wraz z medalem "Zasłużony dla Miasta
             Raciborza".

 Radny Piotr Klima wskazał, że w tym przypadku jest użyty tytuł.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że słowo ksiądz nie jest rozumiane jako tytuł 

naukowy.
 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dyskusji poddał pod głosowanie 

przedmiotową uchwałę (Ksiądz Jan Szywalski).
Rada  przy  22  głosujących  radnych,  jednogłośnie  przyjęła  powyższą  uchwałę  (1  radny
nieobecny na sali). Uchwała Nr XXVI/369/2017 stanowi  zał. Nr 44 do protokołu. Wydruk z
głosowania imiennego stanowi zał. Nr 45. 

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że wszystkie te osoby zostaną zaproszone na 
uroczysta sesję w dniu 21 marca br., gdzie zostaną wręczone przyznane dzisiaj tytuły i 
odczytane stosowne laudacje. 

 Radny Marek Rapnicki zgłosił akces do przygotowania jednej z laudacji.  
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że w kwestiach szczegółowych będzie jeszcze 

rozmawiał z poszczególnymi radnymi.  

Ad 21. Uchwała w sprawie skargi na działalność Prezydenta Miasta Racibórz.

 Radny Wiesław Szczygielski odnosząc się do przedłożonej radnym treści skargi poprosił o  
komentarz radcę prawnego w związku z tym, że sprawa oparła się już o sądy. 

 Radca Prawny Maciej Markowicz przekazał, że projekt uchwały wskazuje, że Rada jest 
właściwa do rozpatrzenia skargi i nie rozstrzyga jeszcze czy skarga jest zasadna czy nie, a 
jedynie wskazuje organ, który ma zająć się zbadaniem zarzutów podniesionych w skardze. 
Dodał, że nie ma żadnych przeszkód aby w trakcie badania Komisja korzystała z pomocy 
prawnej.    

 Przew. RM Henryk Mainusz z uwagi na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 12 głosami za, 9 przeciw i 2 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVI/370/2017 stanowi  zał. Nr 46 do protokołu. Wydruk z
głosowania imiennego stanowi zał. Nr 47. 
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Ad 22. Uchwała w sprawie skargi na działalność Dyrektora Zespołu Obsługi Placówek
            Oświatowych w Raciborzu.

 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przekazał, że podobnie i ta sprawa w głównej części dotyczy 
sporu cywilnego, który powinien rozstrzygnąć sąd cywilny, w pozostałej części może 
rozstrzygnąć bezpośredni przełożony.

 Przew. RM Henryk Mainusz przekazał, że taki jest właśnie projekt uchwały. Następnie z uwagi 
na brak chętnych do dalszej dyskusji poddał pod głosowanie przedmiotową uchwałę.

Rada przy 23 głosujących radnych, 21 głosami za, 2 przeciw i 0 wstrzymującymi się przyjęła
powyższą uchwałę. Uchwała Nr XXVI/371/2017 stanowi  zał. Nr 48 do protokołu. Wydruk z
głosowania imiennego stanowi zał. Nr 49. 

Ad 23. Interpelacje, zapytania i wnioski.

 Radny Piotr Klima przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie terminarza wydarzeń kulturalnych i nakładania się imprez w tym samym dniu,
2) w sprawie modernizacji dworca PKP i planów rozbiórki jego bocznych skrzydeł,
3) w sprawie lokalizacji budownictwa wielorodzinnego w pobliżu więzienia,
4) w sprawie przenosin i wykorzystania wielu budynków przez PWSZ,
5) w sprawie ustawienia historycznych tablic informacyjnych przy budynkach użyteczności 

publicznej, np: Urząd Miasta i Starostwo Powiatowe, 
6) w sprawie uszanowania i zachowania zabytkowych wnętrz sklepów.

 Radny Michał Fita przedstawił i przedłożył następujące zapytania i interpelacje  – zał. Nr 50:
1) w sprawie sytuacji w Szpitalu Rejonowym w Raciborzu,
2) w sprawie Przedsiębiorstwa Komunalnego w Raciborzu i gospodarki odpadami,
3) w sprawie podtopień w rejonie dzielnicy Nowe Zagrody, zarówno gdy chodzi o prywatne 

posesje jak i drogi publiczne – ul. Górna i Ocicka,
4) w sprawie spalarni śmieci,
5) w sprawie podniesienia użytkowości campingu OSiR-u, 
6) w sprawie zadaszenia lodowiska.

 Radny  Leszek  Szczasny  przedstawił  i  przedłożył  następujące  zapytania  i  interpelacje
– zał. Nr 51: 
1) w sprawie programu niskiej emisji,
2) w sprawie kontroli zanieczyszczeń na ul. Klasztornej (budynek warsztatu samochodowego),
3) w sprawie możliwości udostępniania nagrań z sesji poprzez system eSesja od drugiego 

kwartału br. i potrzeby zmiany statutu miasta w tym zakresie,
4) w sprawie reaktywowania informatora miejskiego,
5) w sprawie wycinki drzew przy ogrodzeniach OSiR-u oraz ogławiania drzew na ul. Pracy – 

Ogrodowa na terenach Spółdzielni Mieszkaniowej Nowoczesna,
6) w sprawie udziału reprezentantów UM w czerwcowej konferencji w Rzeszowie na temat 

zrównoważonej mobilności miejskie,
7) w sprawie dofinansowania działań w ramach społecznych konsultacji planów 

zagospodarowania przestrzennego,
8) w sprawie niepokojącego spóźnialstwa miasta w sprawach na różnym szczeblu. 

 Przew.  RM Henryk  Mainusz  przytaczając  zapis  statutowy dotyczący zgłaszania  interpelacji
poprosił aby wypowiedzi radnych były zwięzłe i merytoryczne.

 Radny Marcin Fica poinformował, że w dniu 28 lutego br. o godz. 15:00 odbędzie się spotkanie,
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na  którym  zostanie  przedstawiony  raport  Policji  o  stanie  bezpieczeństwa  na  drogach  i
chodnikach miasta. Następnie przedłożył do protokołu następujące zapytania i interpelacje   –
zał. Nr 52:
1) w sprawie budowy ścieżki rowerowej przy ul. Armii Krajowej i Rudzkiej,
2) w sprawie wyznaczenia miejsc parkingowych przy cmentarzu na ul. Rudzkiej,
3) w sprawie ciągu pieszo rowerowego przy ul. Kwiatowej,
4) w sprawie funkcjonowania kasy na dworcu PKP.

 Radny  Leon Fiołka przekazał, że w dniu 2 marca o godz. 17:00 w budynku OSP w Brzeziu
odbędzie się  kolejne spotkanie Raciborskiego Alarmu Smogowego.  Następnie przedłożył  do
protokołu następujące zapytania i interpelacje  – zał. Nr 53:
1) w sprawie kontenerów na używaną odzież,
2) w sprawie poprawienia stanu ul. Sosienkowej,
3) w sprawie utwardzenie drogi poniżej ul. Gawliny,
4) w sprawie dwóch dodatkowych przejść dla pieszych na ul. Pogrzebieńskiej,
5) w sprawie wykonania 35 m chodnika na ul. Brzeskiej,
6) w sprawie dodatkowego przystanku autobusów miejskich na ul. Brzeskiej.  

 Radna Anna Ronin przedstawiła następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie braku odpowiedzi na zapytania z Komisji Oświaty odnośnie doskonalenia 

zawodowego nauczycieli,
2) w sprawie zaproszenia Dyr. OSiR-u na Komisję Oświaty i przedstawienia wizji sporu w 

mieście, a także kwestii dotyczących domu sportowca,
3) w sprawie przedstawienia analizy z ankiet na temat gospodarki odpadami,
4) w sprawie remontu trwającego w Przedsiębiorstwie Komunalnym,  
5) w odniesieniu do informacji przedłożonych przez Prezydenta Miasta na początku sesji 

zapytała czy Prezydent Miasta odbywał spotkania z przedstawicielami firmy Empol w 
miesiącu lutym, a jeżeli tak to czy były one na tyle nieistotne, że Prezydent Miasta ominął je
w swoim wystąpieniu.  

 Radna Zuzanna Tomaszewska przedstawiła następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie rozważenia pokierowania autobusów komunikacji miejskiej na ul. Zamkową w 

pobliże aquaparku,
2) w sprawie zawodów łyżwiarskich na lodowisku zorganizowanych w dniu niekorzystnego 

stanu powietrza w mieście,
3) w sprawie planów co do spalarni śmieci,

 Radny Franciszek Mandrysz przedstawił i przedłożył następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie podjęcia rozmów w zakresie rozbudowy sieci gazowniczej w dzielnicy 

Markowice,
2) w sprawie zgłoszenia do ZDW naprawy nawierzchni DW 919 w ciągu ul. Gliwickiej na 

wysokości nr od 18 do 24 oraz za mostem na kanale Ulga jadąc w kierunku na Gliwice, a 
także montażu tam barier ochronnych z uwagi na wysokie skarpy,

3) w sprawie podania rocznego kosztu koniecznej naprawy wielu studzienek kanalizacji 
sanitarnej w ciągu dróg krajowych, wojewódzkich i powiatowych, np. na ul. Gliwickiej oraz
na ul. Kozielskiej i w Studziennej na DK 45.  

 Radny Zbigniew Sokolik przedstawił i przedłożył następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie organizacji Mistrzostw Polski w siatkówce plażowej zapytał o nakłady miasta z 

tego tytułu jak również zwrócił się o pozytywne rozpatrzenie wniosku juniora w plażowej 
piłce siatkowej, mieszkańca Raciborza w kwestii wsparcia jego wyjazdu na szkolne 
mistrzostwa świata,

2) w sprawie postępu prac w kwestii wód gruntowych na Nowych Zagrodach.  
 Radny Marek Rapnicki przedstawił następujące zapytania i interpelacje:

1) w sprawie rajdów organizowanych na ul. Opawskiej zaproponował zamontowanie 
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spowalniaczy na przejściach dla pieszych,
2) w sprawie zabezpieczenia ulic przed ich zalewaniem wskazał na rozwiązanie, które się 

sprawdziło, a zostało zamontowane na rogu ul. Węgierskiej i na końcu ul. Górnej.
 Radny Jan Wiecha przedłożył interpelację w sprawie nieodpowiednich proporcji przy podziale

środków na realizację zadań publicznych z zakresu kultury fizycznej i turystyki  –  zał. Nr 54.
 Radny Tomasz Cofała przedstawił następujące zapytania:

1) w sprawie możliwości naprawy ścieżek rowerowych w ciągu ul. Leśmiana i ul. 
Wierzyńskiego,

3) w sprawie możliwości wykonania chodnika oraz przejście przez jezdnię w rejonie Kościoła 
Matki Bożej,

4) w sprawie możliwości lepszego oznakowania przejścia dla pieszych przy sklepie Lewiatan 
w Markowicach. 

 Radny Michał Woś przedstawił następujące zapytania i interpelacje:
1) w sprawie programu wsparcia na elektryczne autobusy komunikacji miejskiej,
2) w sprawie wniosku miasta w programie senior +,
3) w sprawie wycinki drzew, która nie jest zezwolona na terenach w użytkowaniu wieczystym 

oraz w granicach strefy konserwatorskiej,
4) w sprawie interwencji w zakresie niezbędnych patroli policji na ul. Rudzkiej,
5) w sprawie informacji o stanie prawnym budynku szkoły przy ul. Cecylii oraz udostępnienia 

przejścia przez teren tej szkoły w celu dostępu do boiska szkoły specjalnej,
6) w sprawie małej ilości miejsc parkingowych przy budynkach TBS-u na ul. Przejazdowej 

oraz budowy parkingów prostopadłych przy ul. Cecylii,
7) w sprawie przedstawienia informacji na temat spalarni śmieci,
8) w sprawie rozważenia zmiany sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy 

Mechaniku.
 Radny  Dariusz  Doleżych  przedłożył  do  protokołu  interpelację  w  sprawie  remontu  ulicy

Książęcej – zał. Nr 55.
 Radny  Janusz  Loch  przedłożył  do  protokołu  interpelację  w  sprawie  wprowadzenie  strefy

ograniczonego parkowania  na ul Ogrodowej  – zał. Nr 56.
 Prezydent Miasta Mirosław Lenk przedstawił odpowiedzi na następujące interpelacje radnych:

 Odnośnie interpelacji radnego Piotra Klimy:
1) w sprawie terminarza wydarzeń kulturalnych przekazał, że terminarz taki funkcjonuje w 

RCK niemniej nie można koordynować wszystkich wydarzeń,
2) w sprawie modernizacji dworca PKP i planów rozbiórki bocznych skrzydeł przekazał, że 

póki co jest na razie koncepcja, zebrano wszelkie uwagi i zastrzeżenia i obecnie w PKP 
trwają prace nad projektem. Dodał, że mały park przy dworcu też należy do kolei i będzie 
brany pod uwagę w ramach tego projektu, 

3) w sprawie lokalizacji budownictwa wielorodzinnego w pobliżu więzienia przekazał, że 
usytuowanie budynków ścianą szczytowa nie będzie nikomu przeszkadzać. Dodał, że  
obecnie wiele budynków znajduje się w podobnej odległości. Przypomniał, że miasto długo 
starało się o pozyskanie tego terenu i plany w zakresie stawiania tam budynków 
mieszkalnych są już daleko posunięte. Wskazał, że w kolejce na mieszkania czeka ponad sto
rodzin, co więcej liczy też na to, że mieszkania tam znajdą również osoby, które przeniosą 
się do Raciborza, bo np. mają już tu pracę, 

4) w sprawie przenosin i wykorzystania wielu budynków przez PWSZ przekazał, że szkoła  
walczy o swoją pozycję w Polsce i musi się wykazać odpowiednia bazę materialną. Dalej 
uznał, że bardzo dobrze, że udaje się miastu znaleźć sposób na wykorzystanie budynku po  
G 5. Dodał, że ze „słoneczkiem” nie powinno być problemu,

5) w sprawie ustawienia historycznych tablic informacyjnych przy budynkach użyteczności 
publicznej, np: Urząd Miasta i Starostwo Powiatowe przekazał, że skoro temat jest wpisany 
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w program opieki nad zabytkami to nic nie stoi na przeszkodzie aby tą sprawą zajęła się 
MKZ, 

6) w sprawie uszanowania i zachowania zabytkowych wnętrz sklepów przekazał, że ogólnie 
lokale użytkowe maja różne przeznaczenie dlatego też trudno jest chronić te piękne niekiedy
miejsca. Dodatkowo nie są to miejsca podlegające ochronie ze względu na zabytki.

 Odnośnie interpelacji radnego Leszka Szczasnego: 
1) w sprawie programu niskiej emisji przekazał, że dotacje do spalania węglem przyznaje się 

jedynie z WFOŚiGW. Wskazał, że kotły retortowe też ograniczają niską emisję oczywiście 
nie w taki stopniu jak kotły gazowe czy ciepło systemowe. W zakresie zbiorowego zakupu 
gazu przekazał, że miasto póki co czyni to dla miejskich instytucji. Dodał, że taki zakup 
wspólnie z mieszkańcami nie będzie łatwym tematem, niemniej wartym podjęcia. W 
zakresie termomodernizacji przekazał, że tegoroczna nie jest uwarunkowana wymianą 
źródła ale w przyszłych regulaminach będzie to uwzględniane.
 Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Rolnictwa Zdzisława Sośnierz wskazała, że 

dokonanie najpierw termomodernizacji i później wymiany źródła jest najlepszym 
rozwiązaniem po pierwsze dlatego, że wówczas można lepiej dobrać urządzenie 
grzewcze. Po drugie efekt ekologiczny jest o wiele większy w przypadku 
termomodernizacji niż z wymiany kotła.   

2) w sprawie kontroli zanieczyszczeń na ul. Klasztornej (budynek warsztatu samochodowego) 
przekazał, że odpowie na piśmie,

3) w sprawie możliwości udostępniania nagrań z sesji poprzez system eSesja od drugiego 
kwartału br. i potrzeby zmiany statutu miasta przekazał, że odpowiedź w tym zakresie 
zostanie udzielona na piśmie,

4) w sprawie reaktywowania informatora miejskiego przekazał, że jak na razie jest to jeszcze  
faza zastanawiania się,

5) w sprawie wycinki drzew przy ogrodzeniach OSiR-u oraz ogławiania drzew na ul. Pracy – 
Ogrodowa na terenach Spółdzielni Mieszkaniowej Nowoczesna przekazał, że odpowiedź 
zostanie przygotowana na piśmie, niemniej teraz temat może wyjaśnić Nacz. WOŚiR.
 Nacz. WOŚiR Zdzisława Sośnierz przekazała, że w zakresie terenu OSiR-u decyzje 

podejmowało Starostwo Powiatowe na wniosek OSiR-u w związku z pracami, które tam
trwają. W zakresie wycinki drzew na terenie Spółdzielni Mieszkaniowej Nowoczesna w 
rejonie ul. Żorskiej przekazała, że znaczna ilość tych drzew rośnie na sieci 
ciepłowniczej, która będzie remontowana. W zakresie ogławiania wyjaśniła, że jest 
możliwość powtórnego cięcia drzew, które były już przycinane,

6) w sprawie udziału reprezentantów UM w czerwcowej konferencji w Rzeszowie na temat 
zrównoważonej mobilności miejskie przekazał, że jest bardzo wiele konferencji i na 
wszystkie nie da się pojechać, niemniej dziękuje za informacje, która zostanie 
przeanalizowana w urzędzie,

7) w sprawie niepokojącego spóźnialstwa miasta w sprawach na różnym szczeblu przekazał, że
w zakresie tablic informacyjnych o płatnych strefach parkowania zostały one wykonane i 
zamontowane, być może jest ich po prostu za mało. W zakresie zjazdu raciborzan przekazał,
że nie ma żadnej przepychanki z powiatem w tym zakresie. Dodał, że powiat zobowiązał 
się, do tego że zostanie to zorganizowane na zamku, a miasto zobowiązało się do 
współpracy. Oczywiście jest to też wpisane do obchodów 800- lecia nadania praw miejskich
Raciborza. Będzie to więc na pewno realizowane wspólnie. Wskazał, że zaproszenia 
głównie odbywać się będą poprzez środki elektroniczne i poprzez gazetę polonijną. Dodał, 
że w tym zakresie nie widzi żadnych opóźnień ani problemów. W zakresie pomocy Posła na 
Sejm RP Czesława Sobierajskiego wyjaśnił, że problem nie dotyczy drogi Racibórz – 
Pszczyna ale 6 km dalszej obwodnicy będącej w gestii GDDKiA. Wyjaśnił, że tego samego 
dnia gdy Poseł upomniał się o dokumenty, te dokumenty otrzymał.                 
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 Odnośnie interpelacji radnego Marcina Ficy przekazał, że odpowie na piśmie. 
 Odnośnie interpelacji radnego Leona Fiołki przekazał, że również odpowie na piśmie.
 Odnośnie interpelacji radnej Anny Ronin:
1) w sprawie odpowiedzi na zapytania z Komisji Oświaty odnośnie doskonalenia zawodowego

nauczycieli przekazał, że przedmiotowy materiał ujęty został w zeszłorocznym 
sprawozdaniu z zakresu oświaty, które przekazał radnej. Dodał, że w przypadku potrzeby 
bardziej szczegółowych zestawień radna może zwrócić się do wydziału, 

2) w sprawie zaproszenia Dyr. OSiR-u na Komisję Oświaty i przedstawienia wizji sporu w 
mieście, a także kwestii dotyczących domu sportowca przekazał, że pozostawia to w gestii 
przewodniczącego komisji,

3) w sprawie przedstawienia analizy z ankiet na temat gospodarki odpadami przekazał, że 
materiał w tym zakresie zostanie przygotowany na sesję marcową,

4) w sprawie remontu trwającego w Przedsiębiorstwie Komunalnym przekazał, że bardzo 
dobrze, że zaczął się tam remont, chodzi o stronę wizualna zakładu. Remont ten 
prowadzony jest po gospodarsku i polega m.in. na wyrównaniu wjazdu i na odmalowywaniu
bramy wjazdowej. Dodał, że w tegorocznych planach jest też odnowienie schroniska, 

5)  w sprawie spotkań z przedstawicielami firmy Empol w miesiącu lutym przekazał, że dwa 
takie spotkania się odbyły i dotyczyły m.in. elektrociepłowni.  

 Odnośnie interpelacji radnej Zuzanny Tomaszewskiej:
1) w sprawie rozważenia pokierowania autobusów komunikacji miejskiej na ul. Zamkową w 

pobliże aquaparku przekazał, że temat zapisuje do sprawdzenia i przeanalizowania przez 
PK,

2) w sprawie zawodów organizowanych w przy niekorzystnym stanie powietrza w mieście 
przekazał, że jest to kwestia wypracowania procedur, o których rozmawia już z Wicestarosta
Markiem Kurpisem. Dalej wskazał, że chodzi też o właściwe zachowanie się osób 
bezpośrednio za to odpowiedzialnych. Dodał, że w tym zakresie będzie rozmawiał z 
podległymi dyrektorami. Z drugiej strony uznał, że nie można popadać w zbytnią histerię,

3) w sprawie planów co do spalarni śmieci przekazał, że w tym przypadku chodzi o 
elektrociepłownię. Dodał, że samorząd województwa podejmuje uchwałę w zakresie 
wpisania zadań do planu tego typu przedsięwzięć. Na chwilę obecną tej inwestycji nie ma w
planach przekazanych do ministerstwa i w przeciągu kilku najbliższych lat nie sądzi aby to 
się zmieniło. Dodał, że w szerszym zakresie odpowie na piśmie.   

 Odnośnie interpelacji radnego Franciszka Mandrysza:
1) w sprawie podjęcia rozmów w zakresie rozbudowy sieci gazowniczej w dzielnicy 

Markowice przekazał, że osobiście tym tematem się zainteresuje,
2) w sprawie zgłoszenia do ZDW naprawy nawierzchni DW 919 w ciągu ul. Gliwickiej na 

wysokości nr od 18 do 24 oraz za mostem na kanale Ulga jadąc w kierunku na Gliwice, a 
także montażu tam barier ochronnych z uwagi na wysokie skarpy przekazał, ze temat 
przekaże do realizacji,

3) w sprawie podania rocznego kosztu koniecznej naprawy wielu studzienek kanalizacji 
sanitarnej w ciągu dróg krajowych, wojewódzkich i powiatowych, np. na ul. Gliwickiej oraz
na ul. Kozielskiej i w Studziennej na DK 45 przekazał, że odpowie na piśmie po 
szczegółowym przeanalizowaniu tematu.  

 Odnośnie interpelacji radnego Zbigniewa Sokolika:
1) w sprawie organizacji Mistrzostw Polski w siatkówce plażowej przekazał, że po stronie 

miasta będzie przygotowanie boiska, co jest dość kosztowne ale nie na tyle by się to miastu 
nie zrekompensowało, gdyż Mistrzostwa Polski w Piłce Siatkowej są bardzo popularne.     
W kwestii rozpatrzenie wniosku juniora w plażowej piłce siatkowej, mieszkańca Raciborza 
w zakresie wsparcia jego wyjazdu na szkolne mistrzostwa świata przekazał, że jeszcze raz 
przeanalizuje ten przypadek,
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2) w sprawie postępu prac w kwestii wód gruntowych na Nowych Zagrodach przekazał, że w 
zasadzie stanowisko miasta zostało już przekazane na ostatnim spotkaniu. Dodał, że miasto 
pewne inwestycje poczyni w zakresie kanalizacji deszczowej. Dalej przekazał, że w 
szerszym zakresie odpowie na piśmie.   

 Odnośnie interpelacji radnego Marka Rapnickiego:
1) w sprawie rajdów organizowanych na ul. Opawskiej przekazał, że w ostatnim czasie 

informacje o takich rajdach już nie docierają do urzędu niemniej zbada możliwości do 
zastosowania na tej ulicy i odpowie na piśmie.

2) w sprawie zabezpieczenia ulic przed ich zalewaniem m.in. ul. Ocickiej przekazał, że jego 
zdaniem ulica została właściwie wykonana. Dodał, że w tym roku woda roztopowa zaczęła 
bardzo szybko spływać. Przekazał, również, że służby miejskie spotkają się jeszcze w tym 
tygodniu ze służbami powiatowymi aby temat zrewidować i przekazać niezbędne do 
wykonania zadania przez firmę realizującą inwestycję. 

 Odnośnie interpelacji radnego Jana Wiechy w sprawie podziału środków na realizację zadań
publicznych z zakresu kultury fizycznej i turystyki przekazał, że w przeciągu roku system
ten zostanie przeanalizowany i być może uda się wypracować jego zmianę. 

 Odnośnie interpelacji radnego Tomasza Cofały:
1) w sprawie możliwości naprawy ścieżek rowerowych w ciągu ul. Leśmiana  przekazał, że 

ścieżka ta będzie remontowana, natomiast w przypadku ul. Wierzyńskiego w pierwszej 
kolejności spróbuje się zadbać o ten odcinek do ul. Leśmiana,

2) w sprawie możliwości wykonania chodnika oraz przejścia przez jezdnię w rejonie Kościoła 
Matki Bożej przekazał, że na chodnik i przejście GDDKiA się nie zgadza. Dodał, że być 
może przy okazji planowanej zmiany planu zagospodarowania terenu uda się wydzielić 
niezbędny teren,

3) w sprawie możliwości lepszego oznakowania przejścia dla pieszych przy sklepie Lewiatan 
w Markowicach przekazał, że temat zgłosi zarządcy drogi. 

 Odnośnie interpelacji radnego Michała Wosia:
1) w sprawie programu wsparcia na elektryczne autobusy komunikacji miejskiej przekazał, że 

przyjrzy się wymogom jakie stawiane są gminom i odpowie na piśmie,
2) w sprawie wniosku miasta w programie senior + przekazał, że program miasta zbytnio się 

nie różni. Wskazał, że program rządowy stawia większe wymagania gdy chodzi o kluby 
seniora. Dodał, że gdy pojawi się możliwość lokalowa to miasto chętnie skorzysta i z tego 
programu,

3) w sprawie wycinki drzew, która nie jest zezwolona na terenach w użytkowaniu wieczystym 
oraz w granicach strefy konserwatorskiej przekazał, że po doprecyzowaniu zgłoszeń temat 
zostanie sprawdzony przez służby miejskie,

4) w sprawie interwencji w zakresie niezbędnych patroli policji na ul. Rudzkiej przekazał, że 
do Biura Rady została przekazana informacji Policji o patrolach realizowanych w ramach 
wsparcia miasta. Dodał, że i ten konkretny przypadek zostanie zgłoszony na Policję,

5) w sprawie informacji o stanie prawnym budynku szkoły przy ul. Cecylii  przekazał, że 
powiat budynek ten sprzedał w przetargu. Dodał, że ubiegała się o ten budynek Kuria 
Opolska. Dalej przekazał, że zwróci również uwagę aby wejście na boisko było otwarte. 

6) w sprawie małej ilości miejsc parkingowych przy budynkach TBS-u na ul. Przejazdowej 
przekazał, że w przypadku tej inwestycji będzie to ponad standard. Dodał, że wszystko też 
zależy o ilości miejsca do dyspozycji, 

7) w sprawie przedstawienia informacji na temat spalarni śmieci przekazał, że tak jak 
zapowiedział wcześniej odpowie na piśmie,

8) w sprawie rozważenia zmiany sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy 
Mechaniku przekazał, że ZDW rozpoczął modernizację ul. Armii Krajowej i ul. Rudzkiej aż 
do mostu, elementem tego ma też być to skrzyżowanie, być może nawet powstanie rondo 
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więc temat poprzez ten remont zostanie rozwiązany.

Ad 24. Zakończenie sesji.       

 Przew. RM Henryk  Mainusz  z  uwagi  na  wyczerpanie  porządku  obrad  zamknął  sesję  Rady
Miasta Racibórz, godz. 1835.

Protokołował:
Leszek Jureczko Przewodniczący Rady

    Henryk Mainusz
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